

华侨华人历史研究(季刊)

2011 年第 1 期(总第 93 期)

目 录

专论

跨国领养与跨文化的“家”

——以来华领养的美国公民为例 范可(1)

分析探讨

关于“华侨华人与国际关系”的再思考 龙向阳 周聿峨(12)

新西兰中国大陆新移民初探 李海蓉(21)

马来西亚华人与伊斯兰党关系

——吉兰丹州个案分析 范若兰(31)

印尼棉兰的华人:历史与特征 杨宏云(40)

史海探源

身似断云零落

——20 世纪初期新加坡的妹仔 李雯(47)

拓荒者:华人对墨西卡利早期开发的贡献 袁艳(56)

研究述评

国际侨汇对移民来源国经济发展的影响

——国外学术观点综述 林勇(64)

动态信息

《华侨华人历史研究》2010 年总目录 (77)

“中国知网”《华侨华人历史研究》发行与传播统计报告 (79)

投稿须知 (80)

书讯三则 (11)(39)(63)

[期刊基本参数] CN11-1158/K*1988*q*A4*80*zh*P*¥8.00*1000*8*2011-01

OVERSEAS CHINESE HISTORY STUDIES

(Quarterly) No. 93 Spring 2011

CONTENTS

Transnational Adoption and Transcultural “Home”: A Case Study of the China Adoption
by American Parents FAN Ke(1)

Revisiting the Role and Status of Overseas Chinese in International Relations
..... LONG Xiang-yang ZHOU Yu-e(12)

A Profile of New Chinese Immigrants in New Zealand Phoebe LI(21)

Malaysian Chinese and Parti Islam Semalaysia: A Case Study of Kelantan FAN Ruo-lan(31)

Chinese Indonesians in Medan: History and Community Features YANG Hong-yun(40)

Mui Tsai in the Early 20th Century’s Singapore LI Wen(47)

Chinese Pioneers’ Contributions to the Early Development of Mexicali YUAN Yan(56)

Impacts of International Remittance upon Economic Developments of Migrants’ Originating
Countries: A Summary Review of the Relevant Western Scholarship LIN Yong(64)

News (11) (39) (63) (77) (79) (80)